
KAJ ČAKA LETOS GODRNJAVCE NA RAKITNI

Da bo imel zaupanje v poštenost
V naši občini imamo precej društev in med

njimi je tudi Polharsko društvo »Krim«. Ker
se društvo prvič predstavlja v našem časniku,
smo povabili k pogovoru prvega predsednika
izvršnega odbora Viktorja Kirna in sedanjega
predsednika Bojana Debevca. To bo dovolj za
nvod, sedaj pa predajamo besedo kar izdelo-
valcu najboljših in najlepših šklopov v Slove-
niji Viktoiju Kirnu.

»1978. leta nas je enajst zagnanih polharjev
prišlo na idejo, da bi ustanovili na Rakitni
polharsko društvo. Februarja 1979. leta smo
že imeli ustanovni občni zbor in društvo smo
poimenovali »Krim«. Zakaj smo ga ustanovi-
li? Hoteli smo ohraniti in nadaljevati tradicije
slovenske polharije. Takoj smo pričeli zbirati
zanimive stare predmete in samo jaz jih imam
okrog 180. Podaril sem jih društvu. Če je bil to
prvi namen društva, je drugi vključitev članov
društva v prizadevanje za varovanje okolja.
Dogovorili smo se tudi, da bomo zgradili dom,
v katerem se bodo zbirali polharji in ga bomo
dajali v uporabo tudi SLO, CZ in podjetjem.
Da so bili naši cilji stvarni, se je kmalu pokaza-
lo v tem, da smo bili dobro sprejeti med
prebivalci podkrimskih vasi in tudi na Vrhni-
ki, Borovnici, Ljubljani, Vnanjih in Notranjih
Goricah, Igu, Grosuplju, Brezovici, Preserjih.
Že 1981. leta smo odprli dom, ki nam dobro
služi še sedaj.«

Polharji ste znani pevci ljudskih pesmi.
»Po vseh starih pismenih materialih so bili

polharji veseli, družabni ljudje. To prakso na-
daljujemo, saj se da z dobro voljo, s pesmijo
na ustih, narediti veliko več, kot če bi bili
čemerni.«

Člani društva so menda lahko samo tisti, ki
znajo igrati vsaj na eno glasbilo?

»To ni uradni pogoj za sprejem med člane.
Smo pa veseli, če novinec zna peti ali celo
igrati. Novi član našega društva pa mora nare-
diti najmanj tri valilnice za ptice, ki jih razobe-
simo širom po krimskih gozdovih. Vanje se
največkrat naselijo naši ljubljenci, naši kosma-
tinci, naši sivi glodalci, naši revčki, ki jih tako-
le tudi včasih, ne včasih, stalno jih lovimo in
jih mogoče tudi majhno na nepošten način...
Zelo dosti damo na to, da tako posodobimo
šklope (pasti), da mladiči uidejo, pobegnejo,
starci pa ne morejo odnesti svoje kože iz
pasti«

Torej redčite polhe?
»Polharji ne bomo nikdar uničili polha.

UNIČILI GA BODO SEKIRE, ŽAGE,
GOZDNE CESTE, ŽLED in vse kar je v
zvezi s tem.«

Na obfinem zboru ste sprejeli program pri-
reditev, ki jih bo letos pripravilo polharsko
društvo »Krim« in so namenjene vsem, ki radi
zahajajo na obsežni rakitniški svet.

»Vsako leto pripravimo štiri večje priredi-
tve. Prva je občni zbor z družabnim sreča-
njem. Druga, Polharski piknik, tretja Polhar-
ska noč in kot zadnja Zaključek polharske
sezone, ki bo letos 11. oktobra. Vsaka ima
svoj vsebinski čar in vse so bile dosedaj dobro
obiskane,« je nanizal glavne prireditvene ak-
tivnosti predsednik izvršnega odbora Bojan
Debevec.

Zakaj ima društvo kar 134 članov in članic?
»V društvu je »luštno«. Ni zadržanosti, saj

ne more nihče pridobiti nobene koristi. Nas
družijo zabava, petje, sproščen pogovor in
enkratno vzdušje v domu in njegovi okolici.
Predvsem pa cilji, o katerih je spregovoril
Viktor.«

Kako ste povezani s krajem in njegovimi
društvi?

»Sodelujemo na vseh razstavah ob krajev-
nih praznikih Rakitne in Podpeči ter na lov-
skih in drugih prireditvah. Z lovsko družino
»Rakitna« smo razčistili vse nejasnosti okrog
polharije in zato smo iskreni prijatelji in sode-
lavci.«

Tako kot Viktor Kirn imajo tudi drugi člani
bogate zbirke lovnih naprav, polšjih sovražni-
kov in drugih zanitnivih stvari. Posebno stare
ima Anton Debevec, ki pa ni le ljubitelj in
etnolog, ampak tudi izvrsten harmonikar in
muzikant pristnih ljudskih viž.
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